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UUI alm. del spørgsmål 272:

”Ministeren bedes oplyse, om han vil arbejde for, at der indføres en fast 

praksis for regeringens arbejde, hvorefter det sikres, at Folketinget som de 

første modtager materiale, rapporter og lign. fra ministerierne, når Folke-

tinget specifikt har efterspurgt eller anmodet om oplysninger, der vedrører 

dette materiale. Spørgsmålet stilles på baggrund af samråd med justitsmi-

nisteren i Udvalget for Udlændinge- og Integrationspolitik den 15. marts 

2012 om hjemsendelse af afviste asylansøgere, UUI alm. del - samråds-

spørgsmål Å og AA.”

Svar.: 

Jeg har stor forståelse for, at Folketinget ønsker at modtage oplysninger 

vedrørende de enkelte ministeriers arbejdsområder, og jeg er løbende op-

mærksom på at oversende relevant materiale til Folketinget senest samti-

dig med offentliggørelsen. Jeg finder dog ikke grundlag for at arbejde for, 

at de enkelte ministre, herunder også justitsministeren, bliver begrænset, 

som anført af spørgeren, i forhold til varetagelsen af deres opgaver. 

Jeg vil helt generelt som minister forbeholde mig retten til at udtale mig til 

pressen eller andre om emner på mit ministerområde. Dette gælder også i 

forhold til herved at bruge oplysninger, som jeg har fået i min egenskab af 

minister, eksempelvis oplysninger fra en rapport fra Rigspolitiet om politi-

ets arbejde med udsendelse af afviste asylansøgere.

Som jeg redegjorde for på samrådet den 15. marts 2012, var rapporten 

”Status efter 2. halvår 2011 vedrørende arbejdet med udsendelse af afviste 

asylansøgere” ikke genstand for samrådsspørgsmålene Å og AA. 

Jeg kan i øvrigt henvise til min besvarelse af i dag af udvalgets spørgsmål 

nr. 275-277 om omstændighederne vedrørende samrådet den 15. marts 

2012.  


